

St. Petersburg

Автор: Галина Элина 7 а



- ◆ city in Russia
- ◆ The second largest city in Russia. The city of federal significance
- ◆ Founded May 27, 1703 by Peter I. In 1712-1918 years - the capital of the Russian state.
- ◆ город в России
- ◆ Второй крупнейший город России. Город федерального значения
- ◆ Основан 27 мая 1703 года Петром I. В 1712-1918 годах - столица Российского государства.

you may have already know all about Peter, but I want to tell you about interesting facts. вы наверное уже все знаете про Питер , но я хочу рассказать вам о интересных фактах.

- ❖ St. Petersburg - this is the case, when the number of interesting facts about the city would not fit in the top ten of such articles. But I tried to choose the most-most, who will talk about the northern capital of Russia, far more than any tourist guide.
- ❖ Санкт-Петербург — это тот самый случай, когда количество интересных фактов о городе не уместилось бы в десятке подобных статей. Но я постарался выбрать самые-самые, которые расскажут о северной столице России куда больше, чем любой туристический справочник

- ◆ 1. changed a few names for more than 300 years of history of St. Petersburg. Just after laying it was called Piterburhom (which rather quickly was transformed into St. Petersburg), then Petropolis, and sometimes Petropolis. In 1914 the city became known as Petrograd. After Lenin's death in 1924, the city was renamed Leningrad, and in 1991 returned to its original name - St. Petersburg.
- ◆ 1. За более чем 300-летнюю историю Санкт-Петербург сменил несколько имен. Сразу после закладки он назывался Питербургом (что довольно быстро трансформировалось в Санкт-Петербург), потом Петрополем, а иногда Петрополисом. В 1914 город стали именовать Петроград. После смерти Ленина, в 1924 году, город переименовали в Ленинград, а в 1991 вернули первоначальное название — Санкт-Петербург.

- ◆ 2. Хотите осмотреть всю коллекцию Эрмитажа за один раз? На это уйдет 8 лет жизни. Именно столько времени понадобится, чтобы увидеть порядка 3 миллионов экспонатов, размещенных в 350 залах пяти зданий. При этом на каждый экспонат, выделяя не больше минуты.
- ◆ 2. If you want to explore the entire collection of the Hermitage at a time? It will take 8 years of life. That's how much time you will need to see about 3 million exhibits, placed in 350 rooms of the five buildings. At the same time at each exhibit, highlighting a minute.

- ◆ 3. Without Petersburg can not live in the United States. There are 15 cities with the name St. Petersburg. The largest city is in the state of Florida, on the shores of Tampa Bay.
- ◆ 3. Без Петербурга не могут жить в США. Там находится 15 городов с названием Сент-Питерсберг. Самым большим является город в штате Флорида, на берегу залива Тампа.

- ◆ 4. St. Petersburg repeatedly got into the Guinness Book of Records. One of the reasons - the tram lines, the length of which is more than 600 km.
- ◆ 4. Санкт-Петербург неоднократно попадал в Книгу рекордов Гиннеса. Один из поводов — трамвайные пути, протяженность которых составляет более 600 км.

- ◆ +1. Leningrad there in space. This name was given a minor planet, discovered in 1968 by astronomer Smirnova.
- ◆ +1. Ленинград есть и в космосе. Такое имя дали малой планете, открытой в 1968 году астрономом Смирновой.

New York

- ◆ New York - a city in the US state, one of the largest cities in the world. The population of 8.5 million people. The city that never sleeps. The largest city and cultural center of the world, characterized by their hectic lifestyle, scale shopping and famous musicals.
- ◆ Нью-Йорк — город в штате США, один из крупнейших городов мира. Население 8,5 млн человек. Город, который никогда не спит. Самый большой город и культурный центр мира, отличающийся своим бешеным ритмом жизни, размахом шопинга и знаменитыми мюзиклами.



Немного интересных фактов

Few interesting facts

- ◆ New York was founded in the early 17th century the Dutch colonists.
- ◆ Нью-Йорк основан в начале 17 века голландскими колонистами.
- ◆ Manhattan Island was purchased by the Dutch explorer Peter Minuitom Indians tribe \$ 24.
- ◆ Остров Манхэттен был приобретен голландским исследователем Питером Минуитом у племени индейцев за 24 доллара.
- ◆ Before 1664 New York was called New Amsterdam.
- ◆ До 1664 года Нью-Йорк называли Новым Амстердамом.
- ◆ After the British captured the city, it was renamed New York in honor of the Duke of York - the younger brother of the King of England Charles II.
- ◆ После того, как город захватили англичане, он был переименован в Нью-Йорк, в честь герцога Йоркского - младшего брата короля Англии Карла II.
- ◆ New York was the capital of the United States from 11 January 1785 to 12 August 1790.
- ◆ Нью-Йорк был столицей Соединенных Штатов Америки с 11 января 1785 по 12 августа 1790 года.



- ◆ В Нью-Йорке говорят на 800 языках, это город с самым большим в мире языковым разнообразием.
- ◆ In New York, speak 800 languages, is the city with the world's largest language diversity.
- ◆ Каждый 21-й ньюйоркец — миллионер.
- ◆ Every 21 New Yorkers - a millionaire.
- ◆ Примерно половина населения города говорит дома не по-английски.
- ◆ About half population of the city says the house is not in English.



GIFR.ru
Спасибо
за внимание!



THANKS

The word 'THANKS' is rendered in a bubbly, rounded font with a vibrant rainbow gradient. Each letter has a long, thin tail extending upwards and outwards, resembling the tip of a marker or a paintbrush stroke. The background is solid black.